
P R O T O K Ó Ł  Nr XLIV/17 
 
z sesji Rady Miejskiej w Dukli, odbytej w dniu 26 października 2017 r. o godz.18 00 w sali 
konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Dukli. 
 
  W sesji udział wzięli następujący radni: Jan Dembiczak, Andrzej Dziedzic, 
Zenon Leńczyk, Władysław Boczar , Krzysztof Woźniak, Halina Pietruś , Tomasz Węgrzyn, 
Andrzej Kędra, Ewa Przystasz, Jan Marszał, Adam Faustus, Zbigniew Głód, Bohdan Gocz i 
Teresa Belcik. 
 Ponadto w sesji udział wzięli: Burmistrz – Andrzej Bytnar, Zastępca Burmistrza – 
Elżbieta Wróbel , Sekretarz Gminy – Halina Cycak, Skarbnik Gminy – Jolanta Bik, zaproszeni 
goście, kierownicy jednostek organizacyjnych i sołtysi. Listy obecności stanowią załącznik do 
protokołu. 
 
Ad.1 
 Przewodniczący Rady Miejskiej A. Dziedzic otworzył sesję, powitał wszystkich 
zebranych i stwierdził prawomocność obrad. Na sekretarza obrad powołał radnego Zbigniewa 
Głoda. 

Burmistrz A. Bytnar wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 7 jako 
podpunkty od „j” do „n” pięciu dodatkowych projektów uchwał w sprawach: 

j) przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Dukla z urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Dukli Sp.z o.o. (druk nr 294), 

k) uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dukla” (druk 
nr 295), 

l) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług na terenie Gminy Dukla w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi (druk 
nr 296), 

m) uchylenia uchwały własnej dotyczącej wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania na 
realizację zadania pn.”Odbiór i transport odpadów komunalnych niesegregowanych i 
biodegradowalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Dukla 
oraz odbiór, transport i zagospodarowanie odpadów komunalnych segregowanych od 
właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Dukla” (druk nr 297), 

n) wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania na realizację zadania pn.”Odbiór i transport 
odpadów komunalnych niesegregowanych i biodegradowalnych od właścicieli 
nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Dukla oraz odbiór, transport i 
zagospodarowanie odpadów komunalnych segregowanych od właścicieli nieruchomości 
zamieszkałych na terenie Gminy Dukla” (druk nr 298). 

Potrzebę podjęcia w/w uchwał uzasadniał w następujący sposób: pierwszą z nich proponuje podjąć 
pozostawiając taryfy za wodę i ścieki na dotychczasowych zasadach, ponieważ w sejmie jest 
procedowana nowa ustawa w tej kwestii, dwa kolejne projekty uchwał  dotyczące gospodarki odpadami 
komunalnymi są niezbędne do dostosowania specyfikacji do przetargu na odbiór odpadów 
komunalnych, a dwie ostatnie to powód niewystarczających środków na to zadanie. 
Innych wniosków nie zgłoszono. Zgłoszone wnioski oddzielnie Przewodniczący Rady A.Dziedzic 
poddawał pod głosowanie. Wszystkie zostały przyjęte jednomyślnie ( głosowało 14 radnych). 
Uzupełniony o wnioski Burmistrza porządek obrad przedstawia się następująco. 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miejskiej w Dukli. 
3. Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej. 
4. Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej w Dukli. 



5.  Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych, kierowników jednostek organizacyjnych i 
pracowników samorządowych zobowiązanych do składania oświadczeń majątkowych. 

6. Zapytania i wolne wnioski. 
7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej 
im. Bohaterów Walk o Przełęcz Dukielską w latach 1944-1945 w Dukli, w 
ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Bohaterów Walk o Przełęcz Dukielską w 
latach 1944-1945 w Dukli (druk nr 285), 

b) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej 
im. Jana Pawła II w Głojscach, w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Jana Pawła 
II w Głojscach (druk nr 286), 

c) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej 
im. Bohaterów Operacji Karpacko-Dukielskiej w Iwli, w ośmioletnią Szkołę 
Podstawową im. Bohaterów Operacji Karpacko-Dukielskiej w Iwli (druk nr 287), 

d) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w 
Wietrznie, w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Wietrznie (druk nr 288), 

e) stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych w Jasionce, w skład 
którego wchodzi Szkoła Podstawowa i Gimnazjum, w Szkołę Podstawową w 
Jasionce ( druk nr 289), 

f) stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych w Łękach Dukielskich, w 
skład którego wchodzi Szkoła Podstawowa i Gimnazjum, w Szkołę Podstawową w 
Łękach Dukielskich  (druk nr 290), 

g) stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych w Równem, w skład 
którego wchodzi Szkoła Podstawowa i Gimnazjum, w Szkołę Podstawową w 
Równem (druk nr 291), 

h) stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych w Tylawie, w skład 
którego wchodzi Szkoła Podstawowa i Gimnazjum, w Szkołę Podstawową w 
Tylawie (druk nr 292), 

i) zmian w uchwale budżetowej Gminy Dukla na rok 2017 (druk nr 293). 
j) przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Dukla z urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Dukli Sp.z o.o. (druk nr 294), 

k) uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dukla” (druk 
nr 295), 

l) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług na terenie Gminy Dukla w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi (druk 
nr 296), 

m) uchylenia uchwały własnej dotyczącej wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania na 
realizację zadania pn.”Odbiór i transport odpadów komunalnych niesegregowanych i 
biodegradowalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Dukla 
oraz odbiór, transport i zagospodarowanie odpadów komunalnych segregowanych od 
właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Dukla” (druk nr 297), 

n) wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania na realizację zadania pn.”Odbiór i transport 
odpadów komunalnych niesegregowanych i biodegradowalnych od właścicieli 
nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Dukla oraz odbiór, transport i 
zagospodarowanie odpadów komunalnych segregowanych od właścicieli nieruchomości 
zamieszkałych na terenie Gminy Dukla” (druk nr 298). 

 
8. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
9. Oświadczenia i informacje. 
10. Zamknięcie sesji. 



Ad.2 
 Uwag do protokołu z XLIII sesji nie zgłoszono. Protokół przyjęto większością głosów 
przy 1 głosie wstrzymującym się (głosowało 14 radnych). 
 
Ad.3 
 Informację z działalności międzysesyjnej od ostatniej sesji odbytej w dniu 28 września 
br. przedstawił Burmistrz A. Bytnar. Informował o: 
- przyjmowaniu stron, 
- wizycie w Starostwie Powiatowym w Krośnie w Wydziale Architektury w sprawie  
  pozwolenia na rewitalizację dukielskiego rynku, 
- radzie budowy sali gimnastycznej w Jasionce, 
- spotkaniu z architektem M.Gransickim w sprawie projektu na rewitalizację dukielskiego  
  rynku, 
- spotkaniu z Prezesem GKiM w Dukli Sp.z o.o. w Dukli w sprawie gospodarki odpadami  
  komunalnymi, 
- spotkaniu w Wydziale Architektury Starostwa Powiatowego – dalsza część pozwolenia na  
  rewitalizację rynku, 
- spotkaniu z sołtysem Chyrowej w sprawach sołeckich, 
- przyjmowaniu stron, 
- spotkaniu z Proboszczem Parafii Rzymsko-Katolickiej w Tylawie w temacie „Różaniec do  
  granic”, 
- rekonesansie przed uroczystościami związanymi z rocznicą bitwy o Przełęcz Dukielską, 
- spotkaniu z Konserwatorem Zabytków w sprawie pozwolenia na rewitalizację rynku, 
- spotkaniu w Powiatowym Zarządzie Dróg w Krośnie – sprawy dróg powiatowych, 
- spotkaniu z Prezesem GKiM w Dukli Sp. z o.o. w Dukli w sprawie gospodarki odpadami  
  komunalnymi, 
- przyjmowaniu stron, 
- obchodach rocznicy bitwy o Przełęcz Dukielską na Cmentarzu Wojennym w Dukli, 
- obchodach rocznicy bitwy o Przełęcz Dukielską na Słowacji, 
- spotkaniu z przedstawicielami firmy Transprzęt,  która odbiera odpady komunalne, 
- spotkaniu z sołtysem Lipowicy – wizja w terenie w sprawie dróg i odprowadzania  
  wody, 
- spotkaniu z Prezesem GKiM w Dukli sp. z o.o. w Dukli – dalszy ciąg rozmów w sprawie  
  Gospodarki odpadami, 
- spotkaniu z Dyrektorem Ośrodka Kultury w Dukli na temat budżetu na 2018 rok, 
- spotkaniu w Chorkówce wspólnie ze Skarbnik Gminy w sprawie wspólnej realizacji  
  oczyszczalni ścieków  w Sulistrowej, 
- uroczystościach w Szkole Podstawowej w Łękach Dukielskich z okazji 15-lecia nadania  
  imienia Św. Jana Pawła II, 
- spotkaniu z Prezesem firmy Transformens – temat gospodarki odpadami, 
- podpisywaniu kontraktów u notariusza, 
- spotkaniu z Dyrektorem MOPS w Dukli  w sprawie skargi na działalność MOPS, 
- spotkaniu z Prezesem MPGK Krosno w sprawie realizacji kolektora ścieków do Krosna, 
- spotkaniu z Dyrektorem MOSiR w Dukli, 
- udziale w konferencji „Bezpieczny senior”, 
- przyjmowaniu stron, 
- spotkaniu z sołtysem Myszkowskiego, 
- spotkaniu z Prezesem firmy „Transformens”, 
- spotkaniu z Prezesem MPGK Krosno w sprawie kolektora odprowadzającego ścieki do  
  Krosna, 



- wręczeniu nagród Burmistrza z okazji Dnia Nauczyciela, 
- spotkaniu z Towarzystwem Historycznym z Równego w temacie realizacji projektu, 
- udziale z Przewodniczącym Rady w konferencji dotyczącej budowy drogi ekspresowej S19, 
- spotkaniu z radnym J. Dembiczakiem w sprawach gminnych, 
- spotkaniu z przedstawicielami PGNiG w temacie odwiertu na terenie gminy i naprawy  
  zniszczonych dróg, z których firma korzystała, 
- spotkaniu w Zespole Zarządzania Kryzysowego przed ćwiczeniami obrony cywilnej, 
- ćwiczeniach obrony cywilnej i przeciwpożarowych i ewakuacji Urzędu, 
- przyjmowaniu stron, 
- spotkaniu z Przewodniczącym Rady A. Dziedzicem w sprawach sesji, 
- spotkaniu z projektantem J.Boroniem, który projektuje kolektor , 
- spotkaniu z radnym B.Goczem w sprawach gminnych, 
- przyjmowaniu stron, 
- spotkaniu wspólnie z Naczelnikiem Wydziału Gospodarczego P. Świdrem w GDDKiA  
  w sprawie kolektora kanalizacji deszczowej, 
- obchodach Dnia Seniora w Nowej Wsi, 
- spotkaniu z uczestnikami obozu ze Słowacji, 
- przyjmowaniu stron, 
- spotkaniu z Przewodniczącym Zarządu Osiedla Z. Leńczykiem w sprawach Zarządu  
  Osiedla, 
- spotkaniu z Prezesem firmy TRANSSPRZĘT, 
- spotkaniu z Prezesem GKiM w Dukli Sp. z o.o. w sprawie gospodarki odpadami  
  komunalnymi,  
- spotkanie z przedstawicielami firmy w temacie budowy oczyszczalni ścieków w partnerstwie  
  publiczno-prawnym, 
- przyjmowaniu stron, 
- spotkaniu z przedstawicielami firmy – propozycja świadczenia usług doradczych dla gminy, 
- spotkaniu z Dyrektorem Szkoły Podstawowej w Dukli, 
- udziale w posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej. 
 
Ad.4 
 Informację z realizacji uchwał podjętych na XLIII sesji Rady Miejskiej przedstawiła 
Sekretarz H. Cycak. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.5 
 Przewodniczący Rady A.Dziedzic przedstawił analizę oświadczeń majątkowych 
Burmistrza i Przewodniczącego Rady dokonaną przez Wojewodę Podkarpackiego i Naczelnika 
Urzędu Skarbowego w Krośnie oraz analizę oświadczeń majątkowych radnych dokonaną przez 
Naczelnika Urzędu Skarbowego w Krośnie. 
 Sekretarz Gminy H. Cycak przedstawiła analizę oświadczeń majątkowych kierowników 
jednostek organizacyjnych gminy i pracowników Urzędu Miejskiego w Dukli.  
 
Ad.6 
 W punkcie : zapytania i wnioski radnych głos zabierali. 
 J. Marszał nawiązując do odbioru odpadów komunalnych, które miało miejsce dzisiaj 
w Równem zwracał uwagę na potrzebę edukowania społeczeństwa np. poprzez szkołę, 
ponieważ w śmieciach widział cały chleb zapakowany. Bulwersował go również fakt 
oddawania liści ze wsi. 



W związku z opieką nocną i świąteczną pełnioną w Dukli zastanawiał się, czy nie zwrócić się 
do Dyrektora NZOZ „VIVA” o zakup aparatu USG i RTG, ponieważ służby medyczne nie 
dysponują tymi urządzeniami. 
 A.Dembiczak zwróciła się z pytaniem do Burmistrza na temat oczyszczalni ścieków w 
Wietrznie, bo uważa, że już dużo czasu upłynęło, to na pewno decyzje są już podjęte i jest 
wiadomo, czy będzie kolektor do Krosna czy oczyszczalnia w Wietrznie. 
 B. Płóciennik pytał, czy jest w tym roku szansa na uzupełnienie oświetlenia ulicznego 
drogi gminnej w Zawadce Rymanowskiej w kierunku Lubatowej, na które to zadanie 
przeznaczono fundusz sołecki.  
 
Ad.7 
 Następnie przystąpiono do podejmowania uchwał. 
 Sekretarz H. Cycak przedstawiła uzasadnienie do pakietu projektu uchwał oświatowych 
dotyczących stwierdzenia przekształcenia sześcioletnich szkół podstawowych i zespołów szkół 
w ośmioletnie szkoły podstawowe informując, że w poprzednio podjętych uchwałach błędnie 
wpisano zapis, że uchwały podlegają publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Podkarpackiego uznając, że stanowią one prawo miejscowe. W przedkładanych projektach 
uchwał dołożony jest paragraf, że traci moc poprzednio podjęta uchwała, a obecnie 
podejmowana wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 T.Belcik informowała, że Komisja Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw Obywatelskich 
pozytywnie zaopiniowała pakiet 8 uchwał oświatowych. 
Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddawał kolejno pod głosowanie 
przedłożone projekty uchwał. 
 

U C H W A Ł Ę  Nr XLIV/278/17 
Rady Miejskiej w Dukli 

z dnia 26 października 2017 r. 
 
w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej im. Bohaterów Walk o Przełęcz Dukielską w latach 1944-1945 w Dukli, w 
ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Bohaterów Walk o Przełęcz Dukielską w latach 1944-
1945 w Dukli 
 
podjęto jednomyślnie (głosowało 14 radnych). 
 
 

U C H W A Ł Ę  Nr XLIV/279/17 
Rady Miejskiej w Dukli 

z dnia 26 października 2017 r. 
 
w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej im. Jana Pawła II w Głojscach, w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Jana 
Pawła II w Głojscach 
 
podjęto jednomyślnie (głosowało 14 radnych). 
 

U C H W A Ł Ę  Nr XLIV/280/17 
Rady Miejskiej w Dukli 

z dnia 26 października 2017 r. 
 



w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej im. Bohaterów Operacji Karpacko-Dukielskiej w Iwli, w o śmioletnią Szkołę 
Podstawową im. Bohaterów Operacji Karpacko-Dukielskiej w Iwli  
 
podjęto jednomyślnie (głosowało 14 radnych). 
 

U C H W A Ł Ę  Nr XLIV/281/17 
Rady Miejskiej w Dukli 

z dnia 26 października 2017 r. 
 
w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej w Wietrznie, w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Wietrznie 
 
podjęto jednomyślnie (głosowało 14 radnych). 
 

U C H W A Ł Ę  Nr XLIV/282/17 
Rady Miejskiej w Dukli 

z dnia 26 października 2017 r. 
 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych w Jasionce, w skład 
którego wchodzi Szkoła Podstawowa i Gimnazjum, w Szkołę Podstawową w Jasionce 
 
podjęto jednomyślnie (głosowało 14 radnych). 
 
 

U C H W A Ł Ę  Nr XLIV/283/17 
Rady Miejskiej w Dukli 

z dnia 26 października 2017 r. 
 
w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych w Łękach 
Dukielskich, w skład którego wchodzi Szkoła Podstawowa i Gimnazjum, w Szkołę 
Podstawową w Łękach Dukielskich   
 
podjęto jednomyślnie (głosowało 14 radnych). 
 

U C H W A Ł Ę  Nr XLIV/284/17 
Rady Miejskiej w Dukli 

z dnia 26 października 2017 r. 
 
w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych w Równem, w skład 
którego wchodzi Szkoła Podstawowa i Gimnazjum, w Szkołę Podstawową w Równem 
 
podjęto jednomyślnie (głosowało 14 radnych). 
 

U C H W A Ł Ę  Nr XLIV/285/17 
Rady Miejskiej w Dukli 

z dnia 26 października 2017 r. 
 
w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych w Tylawie, w skład 
którego wchodzi Szkoła Podstawowa i Gimnazjum, w Szkołę Podstawową w Tylawie 



 
podjęto jednomyślnie (głosowało 14 radnych). 
 
 Następnie Skarbnik J. Bik przedstawiła uzasadnienie do kolejnego projektu uchwały w 
sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Dukla na rok 2017. Informowała, że źródło zmian 
dochodów to dochody z rezerwacji miejsc na placu targowym  oraz z opłat za korzystanie z wyżywienia 
w stołówce przedszkolnej, natomiast zmiany w planie wydatków przedstawiają się następująco: 
1. dział 801 – wprowadzenie środków w związku z przystąpieniem przez Szkołę Podstawową w 
Równem do realizacji projektu Erasmus + „Ze słowem mi do twarzy”.  

2. dział 852 – wprowadzenie środków w związku z przystąpieniem do realizacji projektu w ramach RPO 
WP pn. „Gminny Klub Seniora w Dukli”.  
 J. Dembiczak informował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała 
przedłożony projekt uchwały.  
Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt  
 

U C H W A Ł Y  Nr XLIV/286/17 
Rady Miejskiej w Dukli 

z dnia 26 października 2017 r. 
 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Dukla na rok 2017. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie (głosowało 14 radnych). 
 Po tej części obrad Przewodniczący Rady A.Dziedzic ogłosił przerwę w obradach na 
pracę Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Środowiska celem 
wyrażenia opinii do wprowadzonych przez Burmistrza do porządku obrad dodatkowych 
projektów uchwał. 
 Po przerwie wznowiono obrady.  
 Burmistrz A. Bytnar przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 
przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Dukla z urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych będących w posiadaniu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Dukli Sp.z o.o. 
Informował, że w dniu 18 października 2017 roku Gospodarka Komunalna i Mieszkaniowa w Dukli Sp. 
z o.o. zwróciła się do Rady Miejskiej w Dukli o przedłużanie okresu obowiązywania taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na okres jednego roku tj. od stycznia do 
grudnia 2018 roku. W uzasadnieniu wskazano okoliczności przewidziane dla takiego wniosku zgodnie 
z art. 24 ust.9b cytowanej ustawy tzn. w szczególności informacje dotyczące zakresu świadczonych 
usług oraz warunków ekonomicznych uzasadniających przedłużenie obowiązujących taryf. Zgodnie z 
brzmieniem art. 24 ust. 9c ustawy do wniosku o przedłużenie okresu obowiązywania taryf, w 
przeciwieństwie do standardowego wniosku o ich zatwierdzenie, nie dołącza się szczegółowej 
kalkulacji cen i stawek opłat taryfowych oraz aktualizacji wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych.  
 Z. Leńczyk informował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego i Środowiska pozytywnie 
zaopiniowała przedłożony projekt uchwały. 
Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt 
 

 
 
 
 
 
 
 



U C H W A Ł Y  Nr XLIV/287/17  
Rady Miejskiej w Dukli 

z dnia 26 października 2017 r. 
 

w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie 
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Dukla z urządzeń wodociągowych i 
urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Dukli Sp. z o.o. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie (głosowało 14 radnych). 
 Następnie Burmistrz A. Bytnar nawiązując do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
„Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dukla” i projektu uchwały w sprawie  
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług na terenie Gminy Dukla w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 
uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi informował, że głównym powodem 
zmiany w/w uchwały jest Rozporządzenie Ministra Środowiska z dnia 29 grudnia 2016 r. w 
sprawie szczegółowego sposobu selektywnego zbierania wybranych frakcji odpadów, które 
wprowadza obowiązek odrębnego zbierania opakowań z papieru i tektury do worka 
niebieskiego. 
W uchwale wprowadzono również ograniczenia odnośnie odbioru odpadów na Gminny 
Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Dukli (GPSZOK) w tym: 
- odpadów budowlanych, gdzie wyznaczono limit do 200 kg na nieruchomość zamieszkałą, 
- odpadowej papy, gdzie ustanowiono limit do 100 kg na nieruchomość zamieszkałą, 
- materiałów izolacyjnych (styropian) do 3 worków po 120 litrów na nieruchomość 
zamieszkałą. 
Zmianie uległ również sposób odbioru odpadów biodegradowalnych, który w bardzo znaczący 
sposób obciążał system. Koszty zbiórki, koszty zagospodarowania odpadów i z roku na rok 
rosnące szybko ilości tego odpadu wyznaczają nowy sposób zagospodarowania tego odpadu. 
Od 1 stycznia 2018 r. mieszkańcy chcąc oddać trawę, liście itp. będą musieli dostarczyć ten 
odpad samemu na GPSZOK w Dukli lub postąpić w najbardziej właściwy sposób czyli 
kompostować na przydomowym kompostowniku. 
W celu ograniczenia kosztów systemu zmniejszono również częstotliwość odbioru odpadów 
segregowanych – szkła i odpadów popiołu. Dotychczasowa częstotliwość i ilość zbieranych 
odpadów pozwala stwierdzić, że zmniejszenie częstotliwości nie sprawi utrudnień w 
funkcjonowaniu systemu, a pozwoli wpłynąć pozytywnie na bezpośrednie koszty dla 
mieszkańców. 
Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów jest 
ściśle powiązana z regulaminem utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dukla. 
Projekt uchwały został zaopiniowany przez Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w 
Krośnie w dniu 20 października 2017 r., znak: PSK.071.2.25.2017. Rada Pożytku Publicznego w Dukli 
odstąpiła od wyrażenia opinii w tej kwestii. 
W świetle powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest celowe i uzasadnione. 
 Przewodniczący Rady A.Dziedzic dodał, że gmina stanęła przed dylematem, albo 
drastycznego podwyższenia opłat na odbiór odpadów albo szukania oszczędności w systemie. 
Wybrano drugą możliwość i rozpoczęto szukanie oszczędności stąd projekt przedmiotowej 
uchwały. Zasygnalizował również, że inny będzie też sposób dostarczania worków na odpady. 
Będzie wyglądał on tak, że każdy otrzyma pakiet worków i jeżeli mu zabraknie to we własnym 
zakresie mieszkaniec musi sobie kupić. 
Apelował do sołtysów, aby o zmianach poinformowali mieszkańców. 



A.Kusz dopytywał, jak należy rozumieć zapis, że popiół będzie odbierany nie rzadziej jak 
jeden raz na 2 miesiące. Jego zdaniem będzie to zbyt mało w okresie zimowym. Zauważył, że 
odpady niesegregowane są częściej odbierane niż segregowane, a 90% mieszkańców płaci za 
odpady segregowane. 

Burmistrz A. Bytnar odpowiedział, że zapis „nie rzadziej niż raz na 2 miesiące” oznacza, 
że może być częściej. Dla przykładu podał, że zapis dotyczący odbioru odpadów tworzyw 
sztucznych mówi, że nie rzadziej jak raz w miesiącu, a odbierane są co 3 tygodnie. Informował, 
że odpady zielone będą odbierane tylko na Gminnym Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych. Jeżeli ktoś wystawi je na posesji, to nie będą zabierane. Tak samo będzie z 
popiołem, można go będzie oddać na GPSZOK. Zmiany takie podyktowane są wysokimi 
kosztami, bo system tak funkcjonujący był dobry, ale drogi. 

 Przewodniczący Rady A.Dziedzic dodał, że na terenie gminy jest GPSZOK, który 
przyjmuje odpady i popiół można tam dostarczyć. Tłumaczył, że odpady niesegregowane są 
częściej odbierane niż segregowane, ponieważ w nich są m.in. pieluchy, pieluchomajtki i ich 
przetrzymywanie, magazynowanie jest uciążliwe, natomiast odpady segregowane można bez 
problemu dłużej przetrzymywać. 

 A.Kusz apelował o zwiększenie częstotliwości odbioru popiołu w okresie zimowym. 
Przewodniczący Komisji Z. Leńczyk przedstawił pozytywną opinię Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Środowiska do przedłożonego projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
„Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dukla”. 
Innych pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt 
 

U C H W A Ł Y  Nr XLIV/288/17  
Rady Miejskiej w Dukli 

z dnia 26 października 2017 r. 
 
w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dukla”. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie ( głosowało 14 radnych). 
 Następnie Z. Leńczyk informował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego i Środowiska 
pozytywnie zaopiniował projekt uchwały w sprawie świadczenia usług w zakresie odbioru odpadów 
komunalnych. 
Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt 
 
 

U C H W A Ł Y  Nr XLIV/289/17  
Rady Miejskiej w Dukli 

z dnia 26 października 2017 r. 
 
w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług na terenie Gminy Dukla w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie (głosowało 14 radnych).  
 Następnie Burmistrz A. Bytnar informował o potrzebie uchylenia podjętej uchwały dotyczącej 
wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania na realizację zadania pn.”Odbiór i transport odpadów 
komunalnych niesegregowanych i biodegradowalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych na 
terenie Gminy Dukla oraz odbiór, transport i zagospodarowanie odpadów komunalnych segregowanych 
od właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Dukla, gdyż przeznaczone na ten cel 
środki nie pozwoliły rozstrzygnąć przetargu na odbiór odpadów, dlatego też proponowana jest kwota 
750.000 zł, by móc ogłosić kolejny przetarg i w tej sprawie przygotowany został nowy projekt uchwały. 



 Przewodniczący Rady A.Dziedzic tłumaczył, że uchwalona kwota zawsze wystarczała na 
odbiór i transport odpadów, a teraz już nie wystarcza i dlatego trzeba ją uchylić. 

J. Dembiczak przedstawił pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów do przedłożonego 
projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt 
 

U C H W A Ł Y  Nr XLIV/290/17  
Rady Miejskiej w Dukli 

z dnia 26 października 2017 r. 
 

w sprawie uchylenia uchwały własnej dotyczącej wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania 
na realizację zadania pn.”Odbiór i transport odpadów komunalnych niesegregowanych i 
biodegradowalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Dukla oraz 
odbiór, transport i zagospodarowanie odpadów komunalnych segregowanych od właścicieli 
nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Dukla”. 
Uchwałę podjęto jednomyślnie (głosowało 14 radnych). 
 J. Dembiczak informował, że Komisja Budżetu i Finansów do kolejnego projektu 
uchwały jest pozytywna. 
Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt 
 

U C H W A Ł Y  Nr XLIV/291/17  
Rady Miejskiej w Dukli 

z dnia 26 października 2017 r. 
 

w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania na realizację zadania pn.”Odbiór i 
transport odpadów komunalnych niesegregowanych i biodegradowalnych od właścicieli 
nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Dukla oraz odbiór, transport i 
zagospodarowanie odpadów komunalnych segregowanych od właścicieli nieruchomości 
zamieszkałych na terenie Gminy Dukla”. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie (głosowało 14 radnych). 
 
Ad.8 
 Na zapytania i wnioski odpowiadał Burmistrz A. Bytnar. J. Marszałowi odpowiedział, że 
wnioski przyjmuje do realizacji. Jeżeli chodzi o edukację społeczeństwa w temacie odpadów, to 
przyznał rację,  że na pewno by się przydała. Jeżeli chodzi o wystąpienie o zakup aparatu USG i RTG, 
które byłyby wykorzystywane na nocnej i świątecznej opiece medycznej, to można wystąpić, jednakże 
zakup RTG jest nierealny, ponieważ musiałby także dyżurować radiolog, natomiast zakup USG może 
i byłby możliwy. 
A.Dembiczak odpowiedział, że jeżeli chodzi o oczyszczalnię ścieków  na dzień dzisiejszy gmina 
oczekuje na decyzję RDOŚ w Rzeszowie, który wydłużył sobie termin załatwienia ze względu na 
skomplikowany charakter sprawy. 
Informował, że projekt na budowę kolektora doprowadzającego ścieki albo do Krosna albo do 
oczyszczalni ścieków ma być ukończony do 31 grudnia br., a dalsze prace - pozwolenie na budowę 
związane jest z uzyskaniem decyzji środowiskowej. 
Jeżeli chodzi o kolektor doprowadzający ścieki do Krosna to informował, że 11 października br. 
odbyło się spotkanie z Prezesem MPGK w Krośnie J.Ficem i Dyrektorem Guzikiem w sprawie 
wspólnej realizacji przedsięwzięcia. Na dzień dzisiejszy MPGK jest na etapie projektowania kolektora 
z Wietrzna do Głowienki. Projekt ma być gotowy do 30 czerwca 2018 r. Na spotkaniu rozmawiano 
również  o wspólnym finansowaniu kolektora i już niedługo zapadną decyzje. MPGK wyraziło chęć 
na współfinansowanie kolektora na terenie Gminy Miejsce Piastowe, natomiast Gmina Dukla chce 
rozszerzyć współfinansowanie 50% na 50% kosztów. Rada w listopadzie podejmie konkretne decyzje 



w jakim kierunku będą prowadzone prace, czy ścieki będą transportowane do Krosna czy będzie 
budowana oczyszczalnia ścieków w formule partnerstwa publiczno-prywatnego.    
B. Płóciennikowi odpowiedział, że pieniądze z funduszu sołeckiego są zabezpieczone na oświetlenie 
uliczne w Zawadce Rymanowskiej. Obecnie temat jest na etapie wyłaniania oferenta i być może uda 
się zrealizować zadanie w całości w tym roku. 
 Przewodniczący Rady A.Dziedzic wracając do tematu opieki nocnej i świątecznej tłumaczył, 
że tyle może być wykonywanych usług ile jest zakontraktowane. Jeżeli gmina chciałaby wprowadzić 
dodatkowe usługi to musiałaby je sfinansować, ale chyba nas na to nie stać. 
 
Ad.9 
 J. Dembiczak nawiązał również do opieki nocnej i świątecznej i przypominał, że na terenie 
gminy funkcjonują 2 niepubliczne placówki służby zdrowia. Oświadczył, że jeżeli gmina udzieliłaby 
pomocy jednemu to i drudzy też by oczekiwali wsparcia. Uważa, że placówki te zarabiają na tych 
usługach i nawet nie powinno się na temat pomocy dyskutować, ponieważ jest to podmiot prywatny. 
 
Ad.10 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady A.Dziedzic zamknął XLIV 
sesję Rady Miejskiej o godz.20 00 . 
 
Protokołowała: 
 
 Zdzisława Skiba 

 
 

 
 
  
 
 


